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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Finansów Publicznych (nr 277) 
8 listopada 2017 r. 
Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Jana 
Szewczaka (PiS), zastępcy przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o podatku od towarów i usług oraz niektórych innych 
ustaw (druki nr 1864 i 1962). 

W posiedzeniu  udział  wzięli: Paweł Gruza podsekretarz  stanu  w Ministerstwie  Finansów  wraz 
ze współpracownikami, Paweł Pelc radca prawny w Krajowej Spółdzielczej Kasie Oszczędnościowo–
-Kredytowej. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ksenia Angierman-Kozielska, Jakub 
Krowiranda, Anna Woźniak – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych, Wojciech Bia-
łończyk, Łukasz Kasiak, Jacek Pędzisz – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):

Dzień dobry. Witam państwa serdecznie. Otwieram posiedzenie Komisji w zastępstwie 
pana przewodniczącego Sasina, który jest na sali plenarnej – ma inne obowiązki (ustawę 
okołobudżetową). 
Proszę państwa, stwierdzam kworum. 
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie poprawek zgłoszonych 

w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy o podatku od towarów 
i usług oraz niektórych innych ustaw (druki nr 1864 i 1962). Czy są uwagi do porządku 
dziennego? Nie słyszę. 
Proszę państwa, wobec niezgłoszenia uwag do porządku dziennego stwierdzam jego 

przyjęcie. 
Chciałbym powitać pana ministra Pawła Gruzę wraz ze współpracownikami na dzi-

siejszym posiedzeniu Komisji. 
Przystępujemy, proszę państwa, do realizacji porządku dziennego. Dzisiaj na plenar-

nym posiedzeniu Sejmu odbyło się drugie czytanie ustawy o zmianie ustawy o podatku 
od towarów i usług oraz niektórych innych ustaw (druki nr 1864 i 1962). W czasie dru-
giego czytania zgłoszono siedem poprawek. Sejm skierował ustawę wraz z poprawkami 
do Komisji w celu przygotowania dodatkowego sprawozdania. 
Rozpatrywanie poprawek będzie odbywało się w następującym porządku: ewentualne 

uzasadnienie przez posła zgłaszającego poprawkę – ewentualne, powtarzam, bo jeżeli 
jest to prosta poprawka, niebudząca żadnych wątpliwości, to uzasadnienie, jak się zdaje, 
nie jest konieczne – ewentualne uwagi przedstawicieli Biura Legislacyjnego, jeżeli takie 
są, a zdaje się, że są pewne sugestie dotyczące łącznego głosowania kilku poprawek – 
do tego jeszcze przejdziemy – ewentualne głosy za i przeciw poprawce, gdyby takie były, 
i będziemy głosować te poprawki. Czy jest sprzeciw wobec powyższej propozycji rozpa-
trywania poprawek? Nie słyszę. 
Wobec niezgłoszenia sprzeciwu stwierdzam przyjęcie sposobu rozpatrywania poprawek. 
Przystępujemy do rozpatrzenia samych poprawek. Uprzejmie proszę wnioskodawcę 

o przedstawienie poprawek. Zgodnie  z sugestią Biura Legislacyjnego poprawki 1  i 4 
należy głosować łącznie. Będziemy się tego trzymali. Bardzo proszę, czy wnioskodawca 
mógłby je nam przedstawić? 
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Poseł Piotr Uściński (PiS):
Panie przewodniczący, wnioskodawcą, to znaczy posłem upoważnionym, jest pan poseł 
Sylwester Tułajew, ale jeżeli pan przewodniczący pozwoli, to ponieważ jako sprawoz-
dawca Komisji byłem obecny na posiedzeniu podczas zgłaszania tych poprawek, mogę 
to uzasadnienie – państwo otrzymali te poprawki w ostatniej chwili – przeczytać. Pro-
ponowane zmiany są niezbędne z uwagi na konieczność dochowania tajemnicy skarbo-
wej w postanowieniach, w których zgoda będzie wydana jedynie na część kwoty, o którą 
wnioskował podatnik. Przesłanie tego samego postanowienia do banku, które zostało 
przesłane do podatnika, niesie za sobą ryzyko ujawnienia tajemnicy skarbowej. Chodzi 
o to, że w takim postanowieniu, w uzasadnieniu takiego postanowienia mogą być jakieś 
dane, których podatnik nie chciałby pokazywać bankowi, dlatego ważne jest, żebyśmy 
zabezpieczyli podatnika przed taką sytuacją. Mamy również... 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Prosimy również o przeczytanie uzasadnienia do poprawki 4, skoro rozpatrujemy je łącznie. 

Poseł Piotr Uściński (PiS):
W uzasadnieniu do kolejnej poprawki mowa jest o tym, że ma na celu usunięcie zbęd-
nych zapisów w projekcie. Materia uregulowana w tych zapisach jest już obecnie ure-
gulowana w obowiązującej regulacji, więc nie ma potrzeby dokonywania tych zmian. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Jakie jest stanowisko rządu w tej materii, w sprawie tych dwóch poprawek? 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Paweł Gruza:
Popieramy je. 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś uwagi do tych poprawek? Nie słyszę. 
W związku z tym przyjęliśmy poprawki 1 i 4. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki 2. Bardzo proszę, rozumiem, że pan Sylwe-

ster Tułajew może kontynuować. Pan poseł Tułajew, żeby nie obraził się na mnie, że nie 
użyłem wyrazu „poseł”. 

Poseł Sylwester Tułajew (PiS):
Dziękuję bardzo. Przepraszam, panie przewodniczący, ale byłem na sali plenarnej. Oma-
wiamy tam zmiany w budżecie państwa na rok 2017. Jeżeli chodzi o poprawkę 2, to ona 
zawiera cztery zmiany. Te poprawki są zawarte właśnie w czterech zmianach. Przede 
wszystkim mają one na celu usunięcie zbędnych zapisów w projekcie. O tych zamysłach 
dotyczących poprawki zgłoszonej w drugim czytaniu rozmawialiśmy podczas pierwszego 
czytania, podczas szczegółowego omawiania tego projektu ustawy w trakcie pierwszego 
czytania. Proszę o przyjęcie tej poprawki. 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Jakie jest stanowisko rządu? 

Podsekretarz stanu w MF Paweł Gruza:
Popieramy. 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś uwagi? Nie słyszę. Dziękuję. 
Przyjęliśmy poprawkę 2. 
Jeśli chodzi o poprawkę kolejną, poprawkę 3, to Biuro Legislacyjne sugeruje, żebyśmy 

głosowali  ją łącznie z poprawką 6 i 7. Bardzo proszę pana posła Tułajewa o przedsta-
wienie tych poprawek. Poprawki 3, 6 i 7 razem – taka jest opinia Biura Legislacyjnego. 

Poseł Sylwester Tułajew (PiS):
Przepraszam, panie przewodniczący, za to moje spóźnienie i zamieszanie, ale ja je zabra-
łem – one zostały tak przedstawione, że poprawka, która została zgłoszona podczas dru-
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giego czytania, miała dwie zmiany, a druga poprawka miała cztery zmiany. Ja, przedsta-
wiając tę drugą poprawkę, przedstawiłem... 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Rozumiem. 

Poseł Sylwester Tułajew (PiS):
...drugą poprawkę, która miała w sobie cztery zmiany do projektu ustawy. 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Czy Biuro Legislacyjne widzi tutaj jakiś problem? Tak, proszę bardzo. 

Legislator Wojciech Białończyk:
Panie przewodniczący, nie, problemu żadnego nie ma, natomiast w zestawieniu popra-
wek sporządzonym dla państwa te poprawki pogrupowaliśmy merytorycznie. Kwestie, 
które  są regulowane  w tych  poprawkach,  zostały  rozpisane  również  w odniesieniu 
do poszczególnych jednostek redakcyjnych. Stąd wynikają te propozycje łącznego roz-
patrywania niektórych poprawek. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Czy jest jakieś stanowisko rządu w tej sprawie? 

Podsekretarz stanu w MF Paweł Gruza:
Panie przewodniczący, my dysponujemy tylko pismem złożonym w trakcie drugiego czy-
tania, więc... 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Ono jest tutaj dostępne, więc proszę bardzo, wszyscy je mamy. One zostały po prostu 
zgrupowane, rozumiem, biorąc pod uwagę ich wspólny merytoryczny sens, więc wydaje 
się, że tutaj możemy je po prostu łącznie ocenić. 

Podsekretarz stanu w MF Paweł Gruza:
Popieramy te poprawki. 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś uwagi? Nie słyszę. 
Przechodzimy do kolejnej poprawki, którą... Poprawka 5. Bardzo proszę pana posła 

Tułajewa o przedstawienie jej jako oddzielnej poprawki. To jest art. 4 pkt 4 dotyczący 
art. 63d – „skreślić ust. 12”. 

Poseł Sylwester Tułajew (PiS):
Tak,  już widzę. Proponuję, to znaczy, klub parlamentarny proponuje, aby w art. 63d 
skreślić ust. 12. Dziękuję. Proszę o przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie poprawki. 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Panie ministrze? 

Podsekretarz stanu w MF Paweł Gruza:
Popieramy. 

Przewodniczący poseł Jan Szewczak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś głosy? Nie słyszę. 
Przyjęliśmy ostatnią poprawkę – poprawkę 5, bo wcześniej nad poprawkami 6 i 7 

głosowaliśmy łącznie. 
Po rozpatrzeniu wszystkich poprawek rozumiem, że Komisja musi  jeszcze wybrać 

posła sprawozdawcę. Rozumiem, że sprawozdawcą byłby pan Sylwester Tułajew, tak? 
Pan poseł Uściński? Który z panów? Pan poseł Uściński, dobrze. W takim razie, bardzo 
proszę, chciałbym zaproponować pana posła Uścińskiego na sprawozdawcę Komisji. Pan 
Piotr Uściński był rzeczywiście dotychczasowym sprawozdawcą tej ustawy. Czy ktoś jest 
przeciwny tej propozycji? Nie słyszę. Dziękuję. 
Wobec niezgłoszenia sprzeciwu stwierdzam, że Komisja wybrała pana posła Uściń-

skiego na sprawozdawcę Komisji. 
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Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. Zamykam posiedzenie 
Komisji. 
Protokół zostanie oczywiście wyłożony do wglądu w sekretariacie. 
Dziękuję bardzo. Koniec posiedzenia Komisji. Koniec wszystkich naszych dzisiejszych 

posiedzeń Komisji.


